
FREDERICIA KOMMUNE 
 

TILSYNSSKEMA 
 

JOURN.NR. 

20/17 

Foreningens navn: Fredericia Håndboldklub (FHK) 

 

Tilsynsstedets adresse: Fredericia Idrætscenter, FHKs lokaler 

Kontakt person: Per Hunniche  

Dato for tilsynet: d. 8.11.2022                 Klokkeslet: 16.30 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Thomas Larsen (direktør i håndboldklubben) og Per Hunniche (medl. bestyrelsen) 

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab 

________________________________________________________________________________ 

1. Medlem af landsforbund – hvilket: Dansk Håndboldforbund, DIF, DGI og KFUM 

Idrætsforbund 

2. Foreningens hjemmeside og eller facebook: Har begge dele og instagram mm. 

3. Primære aktiviteter: Håndbold – dels foreningshåndbold og dels professsionel håndbold. 

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: 16-21.30 mandag – torsdag, mens de professionelle træner 

mellem 8-16 plus aktiviter i weekenderne.  

Der er ca. 25 turneringskampe pr. år for de fleste hold. Forældrene kører typisk ud til 

kampene.  

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: Ca. 450-500 medlemmer (uden de professionelle, 

de udgør kun ca. 25). For cirka 10 år siden var de kun ca. 300 medlemmer. FHK har nok 

fået en del medlemmer fra oplandet og det har måske gjort, at håndbold er lukket i nogle 

lokalområder.  

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: Cirka 20 unge spillere.  

7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: Nej 

9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Fra 300 kr. pr. sæson/år og op til 2200 kr. 

pr. sæson/år. Billigst for de helt små og dem der træner mindst. De har 2-3 hold på de fleste 

årgange. Alle over u 11 kan træne 2, 3 eller flere gange pr. uge, men hvis man kun vil træne 

mindre, kan man også det. De ”lønner” trænerne for at få en god kvalitet via 

trænergodtgørelse. De ansætter trænere fra U19 og op.  

Alle spillere får et hjemme og ude spillersæt fra U8/U9 og op. De får nyt sæt når de vokser 

ud af det.   

10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: 2019/2020 hvor corona begyndte var 

ok, fordi de kører skævt regnskabsår, men 2020/2021 var noget mere udfrodret, men de fik 

kompensationsordning fra staten, hvilket hjalp.  



Bredden og den professionelle hænger sammen. Den professionelle del finansierer en del af 

bredden. Bredden kan ikke løbe rundt selv med det nuværende kontingent med gebyrer for 

at deltage i kampe, leje af hal, trænerudgifter mm. 

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: De blev virkelig udfordret af, at 

ungdomstimetilskuddet blev fjernet, og er fortsat udfordret af, at gebyreret for haltimerne 

bliver fremskrevet årligt. Det koster dem ca. 16.000 kr. ekstra hvert år. Det rammer bredden. 

De bruger cirka 4000 haltimer pr. år til bredden.  

De er også udfordret af, at de træner mange gange om ugen, og at hallerne koster meget 

mere end eks. en fodboldbane. Det er en uhensigtsmæssig skævvridning mellem idrætterne 

som man håber, at der bliver noget ved. Særligt for at de ikke skal hæve kontingentet for 

meget på den lange bane.  

12. Nuværende udfordringer for foreningen: Fremskrivning af halleje, ændringen af Fredericia 

Ordningen i 2017. De mangler også flere træningstimer til deres børn og unge i tiden fra 16-

20 i hverdagene. De har tre haller pt. men kunne godt bruge en mere. De synes man burde 

rykke udendørs sport ud, eller at de blev nedprioriteret. Fra U13 træner de 3 gange om ugen 

(inkl. fredagstræning). Drøftelse af halfordelingsmodellen.  

13. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: Fint. Både med FIC og Fredericia 

Eliteidræt mm.  

14. Foreningens fremtid og ønsker: Ændre Fredericia Ordningen, prioritering af indeidrætter i 

hallerne, mere haltid. Flere siddepladser i hallen – opgradere til 5.000 pladser, så de på sigt 

kan have landskampe eller spille internationale kampe.  

15. Bemærkninger: 

 Det er en forudsætning for foreningen, at forældrene hjælper med større og mindre 

opgaver. De oplever god forældreopbakning.  

 De har nogle børn/unge, der er med via fritidspas 

 Trænerne var gode til at lave aktiviteter udenfor under coronaen, så de bibehold deres 

medlemmer og endda fik nye.  

 I forhold til ungdomsfrafald, så er deres største udfordring pigerne fra 15 år + og 

drengene lidt senere. De forsøger at skabe gode miljøer. Det er en udfordring af få dem 

tilbage når de har været på efterskole og særligt når de skal videre på 

ungdomsuddannelse – særligt pigerne.  

 De har 4-5 ansatte i administrationen, og det gør at de kan mange ting.  

 De forsøger at passe på de frivillige.  

 De har på den lange bane oplevet, at det man giver til fællesskabet er mindre, og mindre 

naturligt. De oplever at det er gået fra hvad kan jeg gøre for foreningen, når jeg er 

medlem til hvad kan foreningen gøre for mig, når jeg er medlem. 

 Efter u13 har de typisk ikke forældretrænere, men det kan der godt være på de små hold.  

 



 

 

 

 

 

 

 
 
 
Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Kultur og 
Idræt 
 
Fredericia, den    
 
 
------------------------------------------- ----------------------------------------------- 
Jan M. Jørgense, Folkeoplysningsrådet Børge Larsen, Folkeoplysningsrådet 
 
 
--------------------------------------------           
Birgitte L. Jakobsen, Kultur og Idræt 
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